
PROTOKÓŁ Nr 35/2017 
z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 18 września 2017 r. 
 
1. W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

 Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka, 

 Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk, 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski, 

 Asystent Wójta Gminy – Karol Żukowski, 

 Kierownik Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej – Daniel Bartosik, 

 Kandydat na stanowisko etatowego członka Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gdańsku – Elżbieta Masalska. 

Radni nieobecni: Monika Gardzielewska. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku. 
3. Spotkanie z Kierownikiem Posterunku Policji w Dębnicy Kaszubskiej. 
4. Przedstawienie kandydatury Pani Elżbiety Masalskiej na stanowisko etatowego członka 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku.   
5. Zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Gminy. 
6. Sprawy bieżące. 

Ad. 1-5 

 Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki otworzył posiedzenie i przywitał Panią Wójt, Jej 

Asystenta, Pana Skarbnika, Pana Sekretarza, Panią Elżbietę Masalską, Sołtysów oraz Radnych 

Rady Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że w związku z nieobecnością Pana 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Radni przejdą do kolejnego puntu obrad – przedstawienia 

kandydatury Pani Elżbiety Masalskiej na stanowisko etatowego członka Kolegium Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Gdańsku.  

Pani Wójt I. Warkocka tytułem wstępu poinformowała, że Pani Elżbieta kontrolowała urząd 

gminy przez kilka miesięcy, kontrol ta przebiegała bardzo sprawnie, rzetelnie i rzeczowo. Nie 

utrudniała ona pracy urzędników. 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że Pani Elżbieta Masalska spełnia wszystkie kryteria 

określone w ogłoszeniu na stanowisko członka kolegium. Złożyła pełną i kompletną ofertę. 

Dodatkowo Skarbnik przytoczył treść uzasadnienia projektu uchwały „Zgodnie z przywołanymi 

w projekcie niniejszej uchwały przepisami Prezes Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku 

ogłosił konkurs na kandydatów na jedno stanowisko członka Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku zgłaszanego przez organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego. 

W ogłoszeniu tym określono kryteria, które powinni spełniać kandydaci przystępujący do 

konkursu na to stanowisko oraz wykaz dokumentów, które powinna zawierać oferta kandydata. 

Wobec faktu, iż Pani Elżbieta Anna Masalska spełnia wszystkie kryteria konkursowe oraz złożyła 

kompletną ofertę na kandydata na stanowisko etatowego członka Kolegium Regionalnej Izby 



Obrachunkowej w Gdańsku Rada Gminy Dębnica Kaszubska – po wysłuchaniu uzasadnienia i 

motywacji Pani Elżbiety Anny Masalskiej – postanowiła zgłosić jej kandydaturę do ww. 

konkursu. 

Pani Elżbieta Anna Masalska pełni funkcję starszego inspektora Wydziału Kontroli Gospodarki 

Finansowej Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku od marca 1993 roku. Posiada bardzo 

duże doświadczenie zawodowe oraz znajomość przepisów i problematyki związanej z 

funkcjonowaniem jednostek samorządu terytorialnego. Ponadto w trakcie przeprowadzonych w 

Gminie Dębnica Kaszubska kontroli wykazywała się wysoką kulturą osobistą, stanowiła duże 

wsparcie swoimi poradami w rozwiązywaniu problemów dotyczących prawidłowego prowadzenia 

gospodarki finansowej w naszej gminie. Naszym zdaniem jest osobą godną zaufania. 

Wobec powyższego Rada Gminy Dębnica Kaszubska postanowiła zgłosić kandydaturę Pani 

Elżbiety Anny Masalskiej na stanowisko etatowego członka Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku.”. 

Radna B. Sikora oświadczyła, że rozumie, iż każdy z kandydatów stara się o poparcie do RIO? 

Pani E. Masalska poinformowała, że prezes RIO ogłosił konkurs na dwa stanowiska. Ona 

kandyduje na jedno stanowisko. Połowa członków konkursu jest na poparcie, a połowa startuje 

w inny sposób.  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że uchwała popierająca kandydaturę jest czystą 

formalnością wymaganą podczas etapu konkursowego. Była jedną z obowiązkowych pozycji.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy inne samorządy też będą 

przedstawiały swoją kandydaturę?  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że pewnie tak będzie, jednak jeżeli Pani Elżbieta ubiega 

się o nasze poparcie, to nie będzie miała żadnego innego.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że Radni zostali zapoznani z opinią Pani 

Wójt oraz Pana Skarbnika, wiec sprawa wydaje się jasna. Wiceprzewodniczący Rady zwrócił się z 

pytaniem czy ktoś inny może zostać poparty przez radę, czy jest ograniczenie tylko do jednego 

kandydata? 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że według Niego nie ma żadnych przeszkód na poparcie 

wielu kandydatów. Tak na dobrą sprawę tylu ilu ich jest, tylu można poprzeć.  

Radny P. Paczesny poprosił Panią Elżbietę o przedstawienie swojej osoby.  

Pani E. Masalska poinformowała, że jest mężatką i dorosłą córkę i dwie wnuczki. W RIO pracuje 

od 24 lat. W związku z ogłoszeniem pomyślała o pewnym awansie. Spełnia wymagane kryteria 

określone w konkursie, posiada tytuł magistra ekonomii uzyskany na uniwersytecie Gdańskim 

oraz studia podyplomowe na uniwersytecie Wrocławskim. Przed pracą w RIO pracowała w 

urzędzie wojewódzkim w wydziale finansowym. Następnie pracowała w kuratorium i 

kontrolowała jednostki oświatowe. W 1992 roku od Ministra Finansów otrzymała nagrodę za 

wykrycie nadużyć finansowych w jednostce oświatowej gminy ościennej. W 2012 r. otrzymała 

złoty medal za służbę w finansach publicznych od prezydenta. Interesuje się filmami, podróżami, 

uczy się języków, giełdą, kajakarstwem i akrobatyką sportową.  

Radny P. Paczesny poinformował, że Pani ma duże doświadczenie i posiada odpowiednie 

przygotowanie do tej funkcji. Radny zwrócił się z pytaniem czy RIO kontroluje spółki 

samorządowe?  

Pani E. Masalska poinformowała, że na chwilę obecną RIO nie może kontrolować takich spółek, 

jednakże w tym kierunku są już przygotowania. Teraz prawo tego nie umożliwia.  



Radny P. Paczesny zauważył, że są spółki, w których jedynym zarządzającym jest wójt gminy. 

Często źle się w nich dzieje.  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że projekt ustawy przewiduje objąć nadzorem spółki 

samorządowe i badanie celowości. Do poprawki została cofnięta w zakresie odwołania wójta. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do opiniowania projektu uchwały.  

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku /13 

za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki stwierdził 

jednogłośne zaopiniowanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie 

zmiany nazw ulic. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że broniono się przed zmianą nazw ulic, jednak 

otrzymano telefon od wojewody. Oznajmiono, że są dwie nazwy ulic, które muszą zostać 

zmienione. Jeżeli nie zrobi tego urząd, to te nazwy i tak zostaną zmienione. Kilkoro mieszkańców 

wyszło z inicjatywą, aby nazwę zmienić ul Zjednoczenia na „Ks. Antoniego Kani”.  

Radny R. Cech poinformował, że rozmawiał z mieszkańcami i wydaje mu się to słuszna idea.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oświadczył, że Radni muszą być zgodni w tej propozycji.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że przyjrzano się ul. Zjednoczenia i stwierdzono, że należy ją 

uporządkować, również z tematem numeracji i ulic pobocznych. Nie może być takiej sytuacji, że 

ludzie mieszkają kilometr od głównej ulicy mieszkają także przy ul. Zjednoczenia. Dlatego też dla 

pobocznych ulic należy nadać nowe nazwy np. ul. Basenowa. Większość mieszkańców kojarzy ją 

z funkcjonującego tam basenu i jest tak zwyczajowo nazywana. Na razie będą zmieniane te 

nazwy, które muszą być zmienione. Na ul. Sawickiej, tak dla logistycznego ułożenia, Pani Wójt 

zaproponowała nadanie nazwy od jakiegoś króla. Nie ma czasu na przeprowadzanie konsultacji z 

mieszkańcami, aby podali swoje propozycje.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że wymiana dokumentów jest bezpłatna w związku z 

ustawą o dekomunizacji.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że ul. Zjednoczenia jest główną ulicą i czy 

urząd zdążyłby z przeprowadzeniem konsultacji?  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że jeżeli zapadnie decyzja o zmianie nazwy, to nie zdąży 

się z przeprowadzeniem konsultacji.  

Radny R. Cech zauważył, że należałoby też przyjrzeć się innym bocznym ulicom, np. boczna 

ulicy od ul. Skarszewskiej ma około 300m, a nosi tą samą nazwę. Propozycja ze strony 

mieszańców jest taka, aby nazwać ją „Cicha”.  

Pani Wójt I. Warkocka zauważyła, że nadając nowe nazwy ulicom należy wybierać je pod 

względem logistycznym np. ulica w kierunku ZGK niech nazywa się „Przemysłowa”. Jest tam 

hurtownia, spółka, więc nazwa pasuje. Jak na razie nie mówimy o ul. Cichej, gdyż trzeba zmienić 

nazwy w związku z dekomunizacją. W gminie jest przypadek nazwania ulicy taką samą nazwą.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zaproponował, aby ulicę Sawickiej zmanić na Sawickiej. 

Skąd ktoś będzie wiedział o jaką Sawicką chodzi? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że to nie przejdzie. Nie będzie to utrzymane. Mieszkańcy 

będą przed sesją z petycją o nadanie nazwy imieniem Ks. Antoniego Kani. Ona sama nie miała 

pojęcia o tak wybitnej postaci.  



Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zaproponował aby ul. Sawickiej nazwać Ks. Antoniego 

Kani. Jest to mniejsza ulica, a z ulicy Zjednoczenia zrobić „ul. Główną”. Wtedy nie będzie 

wątpliwości o jaką ulicę chodzi.  

Radny M. Olech poprosił aby uszanować wolę mieszkańców, którzy przy tej ulicy mieszkają. 

Czasu do debaty nie ma, a inicjatywa ze strony mieszkańców jest.  

Pani Wójt I. Warkocka oświadczyła, że bierze na siebie przybliżenie postaci księdza, tak aby w 

szkołach także o nim mówiono. Jest nagrodzony medalem „sprawiedliwy wśród narodów 

świata”. Powinniśmy dbać o naszą historię.  

Radny W. Nierychlewski poinformował, że może z ul. Zjednoczenia i Sawickiej należy poczekać 

do sesji, a nazwy pozostawić tak jak społeczeństwo chce. Bardzo dużo osób jest Sawickich, więc 

nie będzie wiadomo o jaka chodzi. Można tak to interpretować, że nie jest to ul. Hanki Sawickiej, 

tylko jakiejś tam Sawickiej. Jeżeli zmuszą nas do zmiany, to wtedy powinniśmy się przychylić. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że nazwę tej ulicy nadano w latach 80-tych, więc od razu 

wiadomo o jaką Sawicką chodziło, jednoznacznie się kojarzy.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił aby w najnowszych „wieściach gminnych” 

zawszeć artykuł o zmianie nazwy ul. Zjednoczenia na Ks. Antoniego Kani, a także żeby znalazł 

się zapis, że gmina została do tego zmuszona, nie była to jej inicjatywa.  

Radna B. Sikora poprosiła aby urząd przygotował propozycje nowych nazw pobocznych ulic od 

ulicy Zjednoczenia i na sesji zostaną one przedstawione i poddane pod głosowanie.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki dodał, że informację należy zamieścić na stronie 

internetowej naszej gminy.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że propozycje zostaną przygotowane i przedstawione na sesji.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że przeprowadzi głosowanie dotyczące nowych 

nazw ulic, po czy zwrócił się z pytaniem kto z Państwa Radnych jest za propozycją zmiany ul. 

Zjednoczenia na Ks. Antoniego Kani? 

13 Radnych opowiedziało się za propozycją zmiany.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że czeka na propozycje dot. ul. Sawickiej. 

Sam zaproponował nadanie nazwy ul. Mieszka I. 

Radna B. Sikora wraz z Panią Wójt poinformowały, że nazwa powinna być adekwatna do okolicy, 

a w okolicy jest Jana III Sobieskiego. Zaproponowały aby ulica nazywała się Kazimierza 

Wielkiego. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki wycofał swój wniosek, po czym przeszedł do głosowania 

nad propozycją.  

13 Radny opowiedziało się za propozycją zmiany.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki dodał, że na propozycje Radni będą czekać do sesji, by 

na niej zostały przedstawione.  

Radny R. Cech zaproponował, aby ulica Skarszewska nazywała się „Przy Skarpie”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o omówienie projektu uchwały w 

sprawie przejęcia od Gminy Czarna Dąbrówka nieruchomości w związku ze zmianą granic. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że swego czasu, gdy były dzielone granice gmin na nowo, 

gmina Dębnica Kaszubska przejęła grunty w miejscowości Dobra, jednak w księgach wieczystych 

widnieje, że grunty te należą do gminy Czarna Dąbrówka. Jest to tylko formalność, aby 

wyprostować błędne zapisy. 



Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że jest to tylko czysta formalność i przeszedł 

do opiniowania projektu uchwały.  

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku 

/13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o omówienie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Studzienice. Wiceprzewodniczący poinformował, 

że jest to czysta formalność, temat ten był już omawiany na spotkaniu.  

Radna B. Sikora zawróciła się z pytaniem dlaczego nasza gmina wybrała Gminę Studzienice? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na spotkaniu wójtów padła propozycja gminy 

Studzienice, jest to zaprzyjaźniona gmina z powiatu słupskiego. Podjęto działa zbiórki pieniężnej 

do puszek, które jeszcze są wystawione, zbiórka trwa do końca września.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący przeszedł 

do głosowania. 

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku 

/13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o omówienie projektu uchwały w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2017 rok. 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w budżecie dokonano następujących zmian: 

- zwiększono plan dochodów o kwotę 1.017 zł z tytułu dotacji celowej w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich na realizację projektu pn.: ,,Kaszuby. Jesteśmy 

lokalni – działamy globalnie” - w związku ze zmianą harmonogramu realizacji projektu, 

- dokonano przeniesień planowanych dochodów z rozdziału 80103 w związku z 

przekształceniem z dniem 1 września br. oddziałów przedszkolnych w przedszkola oraz 

dokonano aktualizacji wykonania dochodów w stosunku do przyjętego planu. Jest to tylko 

przeniesienie.  

zwiększono plan dochodów o kwotę 4.732 zł z tytułu dotacji celowej na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. ,,Kompleksowa termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej” - w 

związku ze zmianą harmonogramu realizacji zadania, 

W wydatkach:  

- zmniejszono plan wydatków o kwotę 1.502 zł z przeznaczeniem na nagrody przyznane przez 

Radę Gminy. 4002 zł byłą to kwota przeznaczona na nagrody, jednak Radni zadecydowali, że na 

nagrodę zostanie przeznaczone 2500 zł. po zaokrągleniu 16 500 zł zostanie przekazane dla 

Gminy Studzienice, 1500 zł od Rady i 15 000 zł z budżetu gminy.  

- przeniesiono z wydatków bieżących w ramach funduszu sołeckiego sołectwa Mielno kwotę 

1.000 zł do wydatków majątkowych z przeznaczeniem na utwardzenie terenu pod altaną, 

- zwiększono plan wydatków bieżących o kwotę 3.000 zł z przeznaczeniem na dotację celową dla 

OSP Podwilczyn na dofinansowanie remontu remizy strażackiej w Podwilczynie. Jednostka 

otrzymała dotację na remont remizy. Wkład własny musi być zabezpieczony w wysokości około 

3 000 zł.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem jaki zakres prac będzie wykonany w 

Podwilczynie? 



Asystent K. Żukowski poinformował, że ze względu na to, iż czasu jest mało, przedsięwzięcie 

będzie realizowane na podstawie zgłoszenia, a nie projektu. Wkład stowarzyszenia wynosi 3 tys. 

zł.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że projekt jest na dwie jednostki. Wszyscy pozostali mają 

remizy jak się należy, jedynie Podwilczyn pozostał z remizą w złym stanie.  

Asystent K. Żukowski poinformował, że pozostało także Borzęcino, ale oni nie mają budynku do 

remontu. 

Radna B. Sikora zwróciła się z pytanie na czym polegają zmiany w termomodernizacji?  

Skarbnik M. Malinowski wyjaśnił, że gminie uznano koszty, które nie były zakładane, a co za tym 

idzie dotacja będzie wyższa, a wkład własny niższy. 

Asystent K. Żukowski poinformował, że Podwilczyn został wybrany z tego względu, że jednostki 

mogły napisać wnioski na dofinansowania i każda chciała mieć dofinansowanie na sprzęt, a 

Podwilczyn wnioskował o remont. W związku z tak małym zainteresowaniem tym zakresem 

Podwilczyn dostanie pokaźne pieniądze na remont. 

Skarbnik M. Malinowski dodał, że wymogiem uzyskania dotacji były wydatki na potrzeby bieżące. 

Skarbnik M. Malinowski kontynuował omawianie zmian: 

- udzielono pomocy finansowej Gminie Studzienice w wysokości 16.500 zł z przeznaczeniem na 

usuwanie skutków nawałnicy, 

- zmniejszono plan wydatków na obsługę długu publicznego o kwotę 20.400 zł wskutek 

przewidywanych oszczędności. Stopy procentowe trzymają się na niskim poziomie, wobec czego 

podana kwota to kwota przyszłych wygenerowanych oszczędności.  

- zwiększono dopłatę od wspólnika tj. Gminy Dębnica Kaszubska zgodnie z treścią art.177-178 

Kodeksu spółek handlowych o kwotę 5.500 zł. Kwota ta jest przeznaczona na wykonanie 

wypustów kanalizacji do granic nieruchomości.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że w miejscowości Troszki jest główny kolektor z 

możliwością przyłączenia się do niego. Zostanie podłączone 17 nieruchomości, a gmina zrobi 

wypusty z sieci do granic nieruchomości. Właściciele nieruchomości będą musieli zrobić 

przyłącze do domu na własny koszt.  

Radny P. Paczesny wyraził powątpiewanie czy aby na pewno za kwotę 5,5 tys. zł da się zrobić 

przyłącza. 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że taką wycenę otrzymał urząd. Nie zawsze są to długie 

przyłącza. 

- zwiększono dopłat do kosztów wydobycia i dostawy wody oraz odbioru ścieków na II półrocze 

br. o 9.340 zł, w związku z zatwierdzeniem nowych taryf. Ma to związek ze zmianą stawki za 

wodę. Kwota była naliczona do końca I półrocza, a za II półrocze zostało zaktualizowana do 

obecnie obowiązujących stawek.  

- zmniejszono plan wydatków bieżących o kwotę 7.652 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

zadań bieżących z zakresu kultury fizycznej i sportu, 

- zwiększono plan wydatków o 470 zł na budowę altany w Skarszowie Dolnym realizowanej w 

ramach funduszu sołeckiego, 

- zwiększono plan wydatków o 1.000 zł na dobudowę utwardzenie terenu pod altaną w Mielnie 

realizowanej w ramach funduszu sołeckiego, 

- zwiększono plan wydatków o 2.000 zł z przeznaczeniem na budowę boiska w Krzywani 

realizowanej w ramach funduszu sołeckiego, 



- zmniejszono plan wydatków o 524 zł z przeznaczeniem na zakup i montaż elementów siłowni 

zewnętrznej w Gogolewie realizowanego w ramach funduszu sołeckiego. 

Wszystkie zmiany zaznaczone są kolorem żółtym.  

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy w WPF-ie nie ma zmian? 

Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że nie, dlatego nie ma projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki przeszedł do opiniowania projektu uchwały. 

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku 

/13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Ad. 6 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jak do tej pory zgłosiły się dwie firmy zainteresowane 

dostarczaniem gazu do Dębnicy Kaszubskiej. Jedni i drudzy chcą deklaracji intencyjnych, chcą 

mieć zapewnienia, ze nie będzie się korzystało z usług innej firmy. Firma PGNiG dostarczać gaz 

będzie za pośrednictwem rurociągu, natomiast firma Blue gaz w cysternach do zbiorników. 

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że firma Blue gaz dostarcza gaz w postaci 

skroplonej. Rozliczanie za niego odbywa się za KWh, gdyż gaz może różnić jest kalorycznością. 

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy umieszczanie zbiorników z gazem jest bezpieczne?  

Jakie zyski będzie miała gmina? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że w przypadku pierwszej firmy gmina pobierać będzie 

opłatę za umieszczenie urządzeń w gruncie, natomiast w przypadku drugiej firmy opłaty będą od 

postawionych zbiorników.  

Asystent Wójta K. Żukowski dodał, że jeżeli wierzyć zapewnieniom tej firmy, to gaz za 16 

miesięcy będzie u odbiorcy.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy firma ta zgazyfikuje całą 

Dębnicę Kaszubską? 

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że ta firma nie wykluczyła postawienia zbiorników 

poza teren Dębnicy Kaszubskiej, w większych miejscowościach. 

Radna B. Sikora zauważyła, że kiedyś gazyfikacja uzależniona była od Garbarni, a teraz już nie. 

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że firma Blue gaz liczy na podłączenie Garbarni. 

Jest gigantyczną firmą z dużymi możliwościami.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że sąsiednia Gmina Tuchomie podjęła uchwałę w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, aby dać możliwość postawienia 

zbiorników na gaz na gruncie prywatnym.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że istotne jest przyłącze do odbiory. Zwrócił 

się z pytaniem czy wiadomo ile będzie kosztowało przyłącze? Czy będą organizowane przetargi? 

Skoro ta firma jest w stanie w ciągu 16 miesięcy zapewnić gaz mieszkańcom, to skłania się ku niej. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że czas to pojęcie względne. Jeżeli gmina nie ma zapisów 

w planie, ze można postawić zbiorniki na gaz, to wtedy trzeba go zmienić, a jest to procedura 

trwająca około roku. Jeżeli doszłoby do tego, to późniejsze uzyskanie pozwoleń, decyzji 

środowiskowych itp. to długi okres czasu, z pewnością przekraczający 16 miesięcy. Może 

rozwiązaniem jest zapewnić dużym miejscowościom gaz ze zbiorników a do Dębnicy 

Kaszubskiej przyłączyć gaz z gazociągu. Firma PGNiG już działa w tym kierunku, a Firma Blue 

gaz dopiero bada możliwości.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie może być takiego podziału. Jeżeli firma Blue gaz 

dostałaby zielone światło to tylko z Dębnicą Kaszubską.  



Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że przyłączenie Dębnicy Kaszubskiej poprzez 

gazociąg, a większych miejscowości których mamy 4 poprzez zbiorniki, byłoby dobrym 

rozwiązaniem. Dla miejscowości takiej jak Motarzyno czy Budowo, w której są skupiska bloków 

gaz byłby dużym ułatwieniem. Jest ta sama cena energii, oczywiście postawione zbiorniki 

stwarzają zagrożenie, ale tak samo jest w przypadku gazociągu. Zawsze jest ryzyko, że coś może 

pójść nie tak i nastąpi wyciek czy wybuch.  

Pani Wójt I. Warkocka powtórzyła, że firma nie będzie zainteresowana inwestowaniem bez 

Dębnicy Kaszubskiej. Dodatkowo należy się zastanowić czy aby na pewno Budowo i Motarzyno 

będą chcieli mieć gaz. Teraz o nich mówimy, ale nie wiemy czy byłoby zainteresowanie. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że nie mówi o mieszkańcach domków 

jednorodzinnych, ale o mieszkańcach bloków. W Budowie jak i w Motarzynie stoi 5 bloków, w 

każdym miększa około 16-18 rodzin, więc to już tworzy pewną grupę odbiorów.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że podczas rozmów z firmą dowiedziano się, że indywidualni 

odbiorcy nie są gwarantem sukcesu. Na pierwszym miejscu stawiani są przedsiębiorcy. Ludzie, 

którzy sprowadzili się z miasta będą mieli wygodniej. Przyzwyczajeni są do małego nakładu pracy 

jeżeli chodzi o zapewnienie ciepła. Teraz mało kto idzie wyrabiać drewno, ludzie wolą je kupić 

pocięte i porąbane.  

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że Nadleśnictwo Leśny Dwór samo nie korzysta z 

opalania drewnem. Nadleśnictwo ogrzewane jest przez olej opałowy. 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że żadna ze stron nie oczekuje wyłączności, ale jakieś decyzje 

trzeba podjąć. Gaz z PGNiG może być za 3 lata, a firma Blue gaz oferuje go w przeciągu 1,5 

roku.  

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że ze strony PGNiG wpłynął wniosek o ustalenie lokalizacji 

inwestycji celu publicznego. Firma ta ma już podjęte działania w kierunku realizacji inwestycji. 

Asystent Wójta K. Żukowski zauważył, że dobrze jest mieć jaką kartę przetargową. Nie trzeba od 

razu deklarować się co do wyboru firmy, ale w rozmowach można uświadomić zarówno jednych 

jak i drugich, że nie tylko oni są zainteresowani.  

Radny M. Olech zauważył, że gmina jest przed realizacją dużej inwestycji, czyli prac na ulicy 

Zjednoczenia. Firma PGNiG, sądząc po terminach, nie wyrobi się z wkomponowaniem swojej 

sieci do naszych prac, więc aby umieścić gazociąg będzie musiała niszczyć asfalt. Kolejną rzeczą 

są podatki za postawienie zbiornika. Nie będą to małe zbiorniki, a co za tym idzie małe pieniądze. 

Do obsługi tych zbiorników potrzebni będą ludzie, co stworzy nowe miejsca pracy. Firma oferuje 

gaz w dużo szybszym terminie. Społeczeństwo żyje coraz dłużej, stajemy się wygodni, a gaz w 

postaci skroplonej możemy rozlokować po całej gminie. najważniejsze jest to, że są propozycje 

inwestycji. Kilkoro przedsiębiorców na pewno skorzystałoby z możliwości przyłączenia. 

Radny P. Paczesny zauważył, że mówiono o wygodnictwie i On może to potwierdzić. Wyrabianie 

drewna w lesie nie cieszy się już taką popularnością. Ludzie kupują gotowe drewno. Indywidualni 

odbiorcy będą mieli możliwość zaoszczędzeni czasu i pieniędzy. Czy będą to zbiorniki naziemne 

czy podziemne, będą one w stanie zabezpieczyć mniejsze miejscowości.  

Przewodniczący Rady K. Badowski przypomniał, że Dębnica Kaszubska jest miejscem 

docelowym. Liczą się duzi przedsiębiorcy tacy jak Garbarnia.  

Radny M. Olech zauważył, że dzięki doprowadzeniu gazu zwiększy się atrakcyjność działek na 

Osiedlu Północ.  



Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że dofinansowanie do wymiany kotłów 

jest już teraz, więc można by było zgrać obie rzeczy. Nie wiadomo ile zapłaci się za gaz, ale oferta 

firmy Blue gaz jest mu bliższa.  

Nawiązała się dyskusja pomiędzy Radnymi.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o zgłaszanie chęci wypowiedzi, po czym zwrócił 

się z pytaniem czy można przekazać informację, że wybór firmy dostarczającej gaz możemy 

uwarunkować od 4 miejscowości?  

Pai Wójt I. Warkocka poinformowała, że zostanie przekazany wniosek o rozpatrzenie możliwości 

podłączenia 4 miejscowości.  

Radny P. Paczesny zauważył, że gaz ze zbiorników może iść pod wyższym ciśnieniem, a w domu 

nie trzeba wymieniać palników gazowych.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że Zarząd Dróg Wojewódzkich ustala detale w związku z 

inwestycją na ulicy Zjednoczenia. Ostateczne decyzje jeszcze nie zapadły, prace ciągle są na etapie 

projektowania. Kosztorys inwestycji wyniósł 10 mln zł. Pani Wójt poprosiła, aby takie informacje 

przekazywać zainteresowanym mieszkańcom, że niestety jeszcze nic nie jest pewne. 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich ma czas do 

15 listopada na powstanie projektu budżetowego, jednak naszego zadania nie ujmą w 

listopadowym projekcie, ale wrzuca je do styczniowego budżetu. Po zatwierdzeniu budżetu 

odrębną listą będą wypisane zadania do realizacji, także te finansowane pół na pół. Środki w 

budżecie gminy zostaną zabezpieczone. Po wpisaniu zadania zostanie sporządzone porozumienie.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że jeżeli zapadną decyzje to jeszcze w tym roku.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy w rozmowach był poruszony 

temat drogi wojewódzkiej na odcinku Budowo-Motarzyno? Odcinek ten jest w bardzo złym 

stanie, droga ta nadaje się do natychmiastowego remontu. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że Pan Dyrektor specjalnie jechał drogami wojewódzki, 

aby sprawdzić ich stan. Jednak nie można żądać remontu kolejnego odcinka drogi, jeżeli staramy 

się o inny. Najpierw należy dopiąć jedną inwestycję, by móc rozmawiać o kolejnych.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że ostatnio odbyły się remonty cząstkowe 

odcinka drogi wojewódzkiej, ale na odcinku od Niemczewa w stronę Motarzyna. Według Niego 

odcinek Motarzyno-Budowo jest w dużo gorszym stanie i ten należało wyremontować. Nie może 

być tak, że ZDW załatwia sprawę fatalnego stanu nawierzchni jedynie poprzez postawienie znaku 

ograniczającego prędkość.  

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że nie można być zbyt wyrywnym. Tak jak mówiła Pani 

Wójt najpierw należy zająć się jedną inwestycją, by później móc rozmawiać o innych. Takie 

ograniczenie prędkości tez jest jakimś rozwiązaniem, ponieważ gdy w ZDW zastanawiają się jaki 

odcinek należy wyremontować, to pracownicy mogą mówić, że na naszym odcinku od kilku lat 

jest fatalny stan drogi z ograniczeniem prędkości, a tak dalej być nie może. Musimy zdawać sobie 

sprawę z ilości mieszkańców. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że odkąd zrobiono autostradę z Łodzi do 

Gdańska, to wielu turystów wybiera naszą drogę aby dostać się nad morze. Może na co dzień 

tego nie widać, ale wystarczy jak wyjedzie się sprzętem rolniczym przekraczającym normalne 

gabaryty i spowolni ruch, to od razu tworzy się długi korek. 2/3 aut w wakacje to obce rejestracje.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że nie można stawiać wszystkiego na jednej szali. Jeżeli uda się 

wyremontować ulicę Zjednoczenia to po jakimś czasie będzie można przejść do dalszych 



rozmów. Tak naprawdę cały odcinek drogi wojewódzkiej nadaje się do remontu. Dużo jest gmin, 

które chciałaby realizować inwestycje wspólnie z województwem.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy do wymiany rury z azbestu nie 

aplikujemy o żadne środki?  

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że nie ma możliwości aplikowania o żadne środki jeżeli chcemy 

zgrać obie inwestycje.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że jeżeli droga wojewódzka 210 dojdzie do skutku, to przetarg 

zostanie ogłoszony na przełomie lutego i marca z realizacją do końca listopada.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki przywitał Pana Kierownika Posterunku Policji w Dębnicy 

Kaszubskiej.  

Pan Kierownik przywitał się ze wszystkimi uczestnikami posiedzenia i przeprosił za spóźnienie, 

ale był pewny, że spotkanie będzie w dniu jutrzejszym. Poinformował, że izba wytrzeźwień w 

poprzednich latach kosztowała 100 zł/miejsce, natomiast w tym roku 250 zł. chciałby zawrzeć 

porozumienie na przyszły rok, jednak nie wie czy stawka za pobyt nie ulegnie zmianie. Pan 

Kierownik przedstawił jak wygląda cała procedura odstawienia osoby do izby wytrzeźwień. 

Poinformował, że po otrzymaniu zgłoszenia osobę wiezie się do Słupska, by później jechać z nią 

do Ustki na badania, by później znów wrócić do Słupska, aby osoba ta została przyjęta. Jedna 

taka interwencja rozbija cały dzień pracy. Posterunek posiada tylko jeden radiowóz, a jeżeli jest 

on wykorzystywany do transportu na izbę, cała reszta musi czekać i to rozkłada dzień pracy. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z  pytaniem kto ustala lokalizację lekarza?  

Pan Kierownik odpowiedział, że o tym decyduje przetarg i podane w nim koszty. Dwa lata temu 

finansowano 20 miejsc, a umieszczanych było 60-70 osób. W sakli roku może być nawet 100 

interwencji.  

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy osoba, która wymaga interwencji nie może być 

obciążona? 

Pan Kierownik odpowiedział, że jest obciążana, ale najczęściej są to ludzie bez dochodów, więc i 

tak nie mają z czego zapłacić.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że gmina ma dołożyć pieniądze, ale co by 

się stało w przypadku decyzji odmownej, bo nas na to nie stać? 

Pan Kierownik poinformował, że policjanci nadal będą wykonywać swoje zadania, jednak po 

przekazaniu środków finansowych czas do tej pory poświęcany na transport, będzie 

wykorzystywany w terenie.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, z całym szacunkiem, ale nie przypomina sobie o pismach z 

prośbą o dofinansowanie czegokolwiek z Komendy Policji. W budżecie nie ma pieniędzy na 

finansowanie zadań policji. Gmina udostępnia budynek byłej czerwonej szkoły na posterunek.  

Radny M. Olech poinformował, że gmina dokłada do remontu dróg, które nie są jej. Jednak 

najważniejszym punktem jest bezpieczeństwo naszych mieszkańców, dlatego policja powinna 

zostać dofinansowana.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że dofinansowanie posterunku zawsze 

odbywa się w jakimś stopniu, jednak przystanek w Dębnicy Kaszubskiej nadal jest oblegany przez 

osoby spożywające alkohol, załatwiające swoje potrzeby fizjologiczne i o to ma pretensje do 

policji, że nie potrafi temu zapobiec. Takie rzeczy dzieją się również pod sklepem praktycznie n 

każdej wsi. Boli Go to, że siedzą te same osoby i zwyczaj ten nie jest tępiony. Jest to codzienny 

widok przed każdym sklepem.  



Radny M. Olech poinformował, że kiedyś obserwował co się dzieje na przystanku.  Rzeczywiście 

są to te same osoby. W ogóle nie czują respektu.  

Pan Kierownik poinformował, że osobom spożywającym alkohol wystawiane są mandaty w 

wysokości 50-100 zł, jednak w 90% przypadków nie są one zapłacone i są zamieniane na prace 

społeczne/użyteczne na rzecz gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy gdyby izba wytrzeźwień 

działałaby w Słupsku, to akcje policjantów byłyby częstsze?  

Pan Kierownik odpowiedział, że tak. Siłą rzeczy interwencja w przypadku nietrzeźwej osoby 

skraca się, co daje możliwość wyjazdu w teren. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że już kiedyś gmina przekazała dofinansowanie do 

radiowozu policji. W przedstawionym piśmie policja zwraca się o dofinansowanie paliwa. Czy to 

oznacza, że na to są ograniczone środki?  

Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował aby wnioskowane 11 tys. zł przekazać na izbę 

wytrzeźwień, to da oszczędność na transporcie do niej, co za tym idzie oszczędności na paliwie i 

w ten sposób będą fundusze na dodatkowe służby.  

Pan Kierownik oznajmił, że nie działa to w ten sposób. Dodatkowy wakat jest, ze względu na 

zbyt małą liczbę policjantów. Podczas sezonu urlopowego na służbie zostaje 2-3 policjantów, 

dlatego też potrzebne jest wsparcie.  

Radna B. Sikora oznajmiła, że nie podoba Jej się to, ze gmina ma wydawać pieniądze na 

stręczycieli rodzin, na pijaków. Nie są to zadania gmina, ale powinno się pomóc.  

Radny P. Paczesny poinformował, że na oczątku kadencji mówiło się o zrobieniu porządku na 

przystankach, od tamtej pory nic się nie zmieniło, co daje wizerunek o braku zmian w gminie.  

Pan Kierownik poinformował, że sama policja nie będzie tak skuteczna jak mieszkaniec. Ludzie, 

którzy widzą tego typu zachowania powinni interweniować. Taka interwencja zajmie mniej czas, 

niż interwencja policjanta. Pojawia się także pytanie za co karać osobę skoro nie spożywa 

alkoholu, tylko jest po spożyciu? Jeżeli nie łamie przepisów prawa nie można go ukarać.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że należy zainwestować w kamery 

monitorujące przystanek. Za wnioskowaną kwotę 11 tys. zł można kupić sprzęt dobrej jakości, 

który będzie nagrywał nawet w nocy w dobre rozdzielczości.  

Pan Kierownik oznajmił, że kiedyś był taki pomysł, aby zainwestować w sprzęt, ale upadł on.  

Radna B. Siora poinformowała, że jest za przekazaniem dofinansowania dla policji. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki ogłosił, ze Radni swoją wolę wyrażą poprzez głosowanie.  

14 Radnych opowiedziało się za udzieleniem dotacji dla policji.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem co z chodnikami na ul. Kościelnej? Studzienki 

kanalizacyjne wystają ponad poziom, a na chodniku pojawiło się zapadlisko.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że niedługo odbędzie się spotkanie z Panem 

Nakoniecznym i chodniki te zostaną wyregulowane przy okazji drogi. Zostanie zrobione 20m w 

obie strony.  

  



Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa 
Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem dalszych pytań Wiceprzewodniczący 
Rady o godzinie 13:02 zamknął posiedzenie komisji wspólnych.  
 
 
 
 
Protokołowała 
Emilia Szymaniuk 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska 
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